
Zápis z jednání Knihovní rady dne 7. dubna 2006 
 
Přítomni: doc. Beneš, Mgr. Beránková, prof. Čapek, doc. Karamazov, Mgr. Kaše, Ing. 
Klápšťová, prof. Lenderová, prof. Ludwig, Mgr. Matušková, prof. Mikulášek, Mgr. 
Prochásková. 
Omluveni: doc. Machalíková, doc. Obršálová, prof. Tichý. 
 
 První jednání nově jmenované Knihovní rady zahájil prof. Ludwig. Dále jednání 
pokračovalo podle programu na pozvánce. 
 
ad 1. Výroční zpráva o činnosti UK za rok 2005 
 Vedoucí knihovny krátce komentovala předložený materiál, který měli členové KR 
předem k dispozici. Upozornila především na přehled zpřístupňovaných elektronických 
zdrojů a jejich využívání dokumentované statistickými údaji. Nedostatečné využívání 
některých zdrojů může vést v budoucnosti, především po roce 2008, kdy skončí grantový 
program MŠMT ČR, ke skončení dostupnosti. V diskusi se zástupci fakult shodli na tom, že 
je třeba využívání zdrojů nadále propagovat především mezi učiteli. Prof. Mikulášek vznesl 
dotaz na celkovou sumu hrazenou z grantového programu. Přehled lze získat z databáze CEP. 
 
ad 2. Novela VŠ zákona – zpřístupňování závěrečných vysokoškolských prací 
 Prof. Ludwig sdělil, že vysoké školy mají nejednotný názor na tento problém a 
většinou vyčkávají. Na UPa  bude  pro letošní akademický rok platit ještě stará směrnice. 
Návrh nové směrnice UPa bude předložen v kolegiu. Vedoucí knihovny uvedla důvody pro 
přechod na elektronické verze prací. V diskusi se jednotliví členové vyjádřili především ke 
zpřístupňování plných textů (pro plné texty – Mgr. Kaše, s omezením – prof. Čapek, 
nezveřejňovat, a to především disertace – prof. Mikulášek, FChT). Diskutující upozornili také 
na problém zveřejňování posudků. Prof. Lenderová navrhla zpracování posudků určitým 
způsobem standardizovat. Doc. Beneš zmínil určitá specifika závěrečných prací na DFJP – 
především rozsáhlou projektovou dokumentaci. Mgr. Kaše upozornil na povinnost 
odevzdávání restaurátorských zpráv (tj. praktické části bakalářské práce) v tištěné podobě, 
která vyplývá ze znění Zákona 146/2001 Sb. kterým se mění zákon o státní památkové péči. 
 
ad 3. Rozvojový projekt na rok 2007 – Národní depozitář technické studijní literatury 
 Zástupci technických fakult, předseda Knihovní rady i vedoucí knihovny vyjádřili 
k záměru předloženému Vysokou školou chemicko-technologickou negativní stanovisko. 
 
ad 4. CDS server a implementace modulu HAN. 
 Ing. Klápšťová informovala o pracích, které byly realizovány. Server byl přesunut do 
zóny, kam je možno přistupovat i z kolejí a zabezpečen proti neoprávněnému používání. Ze 
vzdálených míst je možno přistupovat přes VPN klienta. Přístup  na server je zajištěn přes 
doménové účty, o jejich zřízení je třeba požádat na IC přes helpdesk. Přístupové počítače 
musí mít operační systém Windows 2000 a vyšší. 
 
ad 5. Různé 
 Ing. Klápšťová informovala o konferenci EUNIS na konci května ve Špindlerově 
Mlýně, který je věnován budování digitálních knihoven. 
 Vedoucí knihovny informovala o systému pro správu osobních bibliografických 
databází RefWorks. Zkušební přístup je do 13. 4. 2006. Další informace jsou na webových 
stránkách knihovny. Seznámila také členy KR s cenovou nabídkou. V případě, že bude 



dostatečný zájem (e – mailem na adresu vedoucí knihovny), může být zváženo financování 
z rezervy UPa. 
 Vedoucí knihovny dále upozornila na nový způsob hrazení kopírovacích a tiskových 
služeb v knihovně přes systém SafeQ. 
 
 
 
Zapsala: I. Prochásková           Schválil: prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc. 
 
 


